
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim 

 
P r o t o k ó ł   Nr XVII/08 

 
z XVII-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 8 stycznia 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,10. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                  - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                      - Dionizy Szwedowski 
- Kierownik Referatu Biura Rady          - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele lokalnej prasy i TV 
-obywatele miasta 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Prezentacja fantoma przez Komendę Powiatową Państwowej StraŜy PoŜarnej w Nowym  
     Mieście Lubawskim. 
5.  Przyjęcie protokołów z XV-tej i XVI-tej sesji Rady Miejskiej. 
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
    Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia  budŜetu gminy  
    Nowe Miasto Lubawskie na 2008 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
    Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich”.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Zdzisława Rykały na działalność  
    Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady są prawomocne.   

 
Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Romualda Koszewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
(przy 15 głosach „za”) wybrała radnego – Romualda Koszewskiego na sekretarza obrad. 

 
Ad. pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w 
pkt. 4 punktu: Prezentacja fantoma przez Komendę Powiatową Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Nowym Mieście Lubawskim. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie proponowana zmianę. 
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15”głosach za”)wprowadziła powyŜszą zmianę do 
porządku obrad.   
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po dokonanej 
zmianie. 

Ad. pkt. 4 
Wprowadzenia do prezentacji fantoma przez Komendę Powiatową Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Nowym Mieście Lubawskim dokonał – kpt. Jacek Auda. 
Następnie głos zabrał dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej KPPSP – asp. sztab. Edmund 
Bartycha, który przy pomocy funkcjonariuszy PSP dokonał prezentacji funkcjonowania i 
zastosowania fantoma. 

 
Ad. pkt. 5 

Protokoły z XV-tej i XVI-tej sesji Rady Miejskiej  były wyłoŜone do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z ich treścią. Sekretarze obrad poprzednich  sesji – A. Straus i S. Zieliński oraz 
pozostali radni nie zgłosili zastrzeŜeń do protokołów. Protokoły z XV-tej i XVI-tej sesji  Rady 
Miejskiej zostały przez Radę Miejską przyjęte jednomyślnie (15 „za”).  

 
Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski podziękował p. Burmistrz , p. Sekretarz jak 
równieŜ pracownikom Urzędu za  podświetlenie bramy brodnickiej jak równieŜ organizację 
Sylwestra w Nowym Mieście.  

 Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał odpowiedzi na 
interpelacje i wnioski radnych z XV-tej i XVI-tej sesji Rady Miejskiej w dniu 18 i 27 grudnia  
2007 r. / pismo z dnia 7.01.08 r. OR.0065-3/08/. 
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radny – B. Cieplak 
- w imieniu starosty wręczył radnym  ksiąŜkę pt. „Przyroda Powiatu Nowomiejskiego” 
autorstwa Krzysztofa Puwalskiego. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski – podziękował radnemu z prośbą o 
przekazanie staroście podziękowań za miły gest wobec Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim. 
Radna – M. Czernysz 
zapytała czy jest moŜliwość przeznaczenia niewielkiej kwoty na rzecz świetlicy 
„Wincentówka”. 
 

Ad. pkt. 7 
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/92/07 Rady Miejskiej 
z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2008 rok dokonała Sekretarz Miasta – K. Kaniewska. 

Opinię Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania przedstawił Przewodniczący Komisji 
– J. Oelberg. Opinia na piśmie stanowi  zał. nr 3 do protokołu. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie ( 15”za”) 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVII/103/07 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 
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Ad. pkt. 8 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały sprawie przystąpienia do Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 
9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich”.  

 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVII/104/07 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał projekt uchwały sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Zdzisława Rykały na działalność Burmistrza Miasta Nowego Miasta 
Lubawskiego. 
Radny – M. Deja 
Wypadałoby przeczytać tę skargę. Rozpatrywaliśmy ją na posiedzeniu komisji, ale są obecne 
media czy teŜ inne osoby. 
Sekretarz- K. Kaniewska  
W treści tej skargi występują nazwiska i chodzi tutaj nam o ochronę danych osobowych. 
Dlatego dokładnie wczoraj na posiedzeniu komisji były te wszystkie dane przytoczone. Mogę 
tylko powiedzieć, Ŝe skarga dotyczyła sytuacji, która nie miała miejsca i tak to teŜ państwu 
przedstawiłam. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w powyŜszej sprawie. 

Rada Miejska jednomyślnie ( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVII/105/07 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 10 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzieliła Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska:  
- świetlica „Nazaret” funkcjonuje przy Parafii. Od 2 lat Ks. Proboszcz zlecił prowadzenie tej 
świetlicy „Caritasowi” Diecezji Toruńskiej. W dalszym ciągu miasto nie odŜegnuje się od 
pomocy. MoŜe udzielić i udziela wsparcia świetlicy poprzez desygnowanie pieniędzy, ale w 
formie konkursu. W takiej samej formie dokapitalizowuje  działalność świetlicy p. starosta. 
Jako Rada nie moŜemy wprost dawać pieniędzy. „Caritas”,tak jak pozostałe stowarzyszenia, 
działa na innych zasadach niŜ  instytucje. Dlatego moŜe jak najbardziej uczestniczyć w 
rozdysponowaniu środków, które miasto będzie przeznaczało na wykonywanie pewnych 
działań, które w gestii gminy miejskiej będą miały miejsce. Dofinansowany był wypoczynek 
młodzieŜy ze świetlicy „Nazaret”. W dalszym ciągu  nie widzę przeszkód, Ŝeby się w takiej 
formule pieniądze znajdowały na pewne działania, które realizuje świetlica poprzez „Caritas”, 
ale musi to mieć przełoŜenie prawne. 
Radny – A. Kłosowski 
Zwrócił się o ustosunkowanie się w sprawie oświetlenia, poruszonej na ostatnim wspólnym 
posiedzeniu komisji. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Wyjaśniła, Ŝe sprawa oświetlenia została zdiagnozowana w obrębie miasta w skali 
całościowej. Mamy wiedzę w zakresie zapotrzebowania. 
Z kolei odczytała wykaz brakujących na terenie miasta lamp: razem 157 lamp na kwotę z 
czerwca 2007 r. – 946 tys. zł. Musimy tutaj wyznaczyć sobie priorytety. W budŜecie na 
obecny rok mamy zagwarantowane 300 tys. zł. na te działania. To jest, wydaje się, zupełnie 
przyzwoita kwota. Czy idziemy  w kierunku wsłuchiwania się w głos ludzi, którzy dopiero co 
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kupili sobie działkę i chcą mieć natychmiast: kanalizację, światło i wszystkie inne media czy 
w kierunku zaspokojenia potrzeb ludzi, którzy od dawna nie mieli szansy, Ŝeby się tej 
inwestycji doczekać. Z mojej wiedzy wiem, Ŝe priorytetowo naleŜałoby potraktować 
mieszkańców przy ul. Tysiąclecia i Kamionki, gdzie to długo trwa z uwagi na wieloletnie 
zaniedbania. Na pewno MoŜemy przychylić się do jakiś drobnych działań, ale kompleksowo 
sugerowałoby tego typu rozwiązanie. 
Radny – A. Kłosowski  
Chodzi głównie o te miejsca, gdzie nie ma Ŝarówek, a lampy stoją np. przy ul. Krzywej, którą 
dzieci z całego oś. chodzą do Szkoły Podstawowej Nr 1 i moŜe dojść do nieszczęścia. Chodzi 
o miejsca newralgiczne, które naleŜałoby oświetlić. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Prowadzone w tej chwili przez Energetykę zmiany  mają na celu załoŜenie 
energooszczędnych Ŝarówek. Być moŜe to co radny mówi wynika z czasowego wyłączenia.  
Nie jesteśmy w stanie zmienić lamp, które są własnością PKP i nie są administrowane przez 
miasto. Tutaj duŜo jest elementów, co do których państwo nie macie wiedzy, a ja muszę 
odnieść się do całości. Dla mnie projektem, który chcę z państwem przedyskutować jest to, w 
którym momencie, za ile i gdzie będziemy inwestować, a mamy w budŜecie 300 tys. zł. To 
państwo zadecydujecie, na jakie ulice ewentualnie te pieniądze zostaną wykorzystane. 

Ad. pkt. 11 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej 
Nadolski zamknął obrady XVII-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
 
Sekretarz obrad:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                                     Andrzej Nadolski 
/Romuald Koszewski/ 
 
 
 


